
  

  

 

   
  

 
 

 

HANDIKAPPRÅDET   

VID FASTIGHETSNÄMNDEN OCH  

MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN  

  

 

PROTOKOLL NR 2/2011 
 

Sammanträdesdag:  

Måndag den 21 mars 2011 

 

    

 

  
Justerat den Justerat den 

 

 

 

Stefan Mattsson Britt-Marie Karlsson 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Stefan Mattsson (SRF) 

Vice ordförande Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB) 

Ledamöter Leenu Hernejärvi (HSO/Astma) 

 Seppo Mälkki (HSO/RSMH) 

 Eva Söderbärj (HSO/FUB) 

 Ann Louise Larsson Kapp (DHR) 

 Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

 

Dessutom närvarade föredragande tjänsteman Ingrid Gyllfors från fastighets-

kontoret samt handikapprådets sekreterare Christina Moberg och Ingrid  

Mårtenson. 

 

  

§ 1 Sammanträdets öppnande 

Ordföranden Stefan Mattsson förklarar sammanträdet öppnat. 

 

 

§ 2 Val av protokollsjusterare 

Ordföranden Stefan Mattsson och vice ordföranden Britt-Marie 

Karlsson utses att justera dagens protokoll. 
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§ 3 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkänns med tillägg under punkterna Inkomna 

remisser samt Övriga frågor. 

 

 

§ 4 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 1/2011 som läggs till handlingarna. 

 

 

§ 5 Anmälan av delegationsbeslut/remissyttrande 

 Ordförandens och vice ordförandens delegationsbeslut angående 

 motion (2010:41) om fritt dricksvatten i Stockholms offentliga 

 rum anmäls. 

 

 

§ 6 Inkomna protokoll/skrivelser 

Inkomna protokoll/skrivelser anmäls och läggs till handlingarna. 

 

- Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 1/2011 

 

- Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 2/2011 

 

 

§ 7 Inkomna remisser 

 

- Motion (2010:41) från Tomas Rudin (S) om fritt dricksvat-

ten i Stockholms offentliga rum 

 

- Motion (2011:18) från Kaj Nordquist (S) om ett tillgängli-

gare fullmäktige för alla stockholmare. Rådet anser att mo-

tionen är motiverad och ställer sig bakom förslaget. 
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§ 8 Presidiemöte med handikappråden den 30 mars 2011 

 

Sekreterarna informerar om att presidiemötet den 30 mars 2011 

är inställt på grund av att många inbjudna hade svårt att delta. 

Sekreterarna återkommer med ny tid för presidiemötet.  

 

 

 

§ 9 Besök av fastighetschef Ingrid Gyllfors 

  

Fastighetskontorets fastighetschef Ingrid Gyllfors informerar rå-

det om att tillförordnade fastighetsdirektör Thomas Perslund slu-

tar under våren och att Juan Copovi Mena tillträder som ny fas-

tighetsdirektör från och med 1 april. Juan kommer senast från SL, 

där han arbetat som fastighetschef. 

 

Första månaden arbetar Juan Copovi Mena deltid och då träder 

Ingrid Gyllfors in som tillförordnad fastighetsdirektör vid behov. 

Från 1 maj arbetar Juan Copovi Mena fullt ut. 

 

Ingrid Gyllfors berättar om gränsdragningen avseende ansvaret 

för stadens idrottsanläggningar. Från och med årsskiftet tog fas-

tighetskontoret över förvaltningen av Stockholms stads idrottsan-

läggningar från idrottsförvaltningen. Ingrid Gyllfors berättar att 

ansvaret mellan fastighetskontoret och idrottsförvaltningen i 

korthet är fördelat som följer: 

 

- Idrottsförvaltningen ansvarar fortfarande för åtgär-

der/utrustning som räknas som i hög grad verksamhetsanslu-

tet, exempelvis kylanläggningar och vattenrening. 

 

- Det inre underhållet för anläggningarna ligger fortfarande på 

idrottsförvaltningen, medan det yttre underhållet samt myn-

dighetsfrågor nu ligger på fastighetskontoret. 

 

- Det är fortfarande idrottsförvaltningen som står för själva 

verksamheten och kontakterna med idrottsföreningar och sko-



 

 

 

 

 

 

 4 (6) 
 

 

 

  
  

lor. Personal vid idrottsanläggningarna är fortfarande anställ-

da vid idrottsförvaltningen. 

 

- Idrottsförvaltningen har inga egna investeringsmedel, dessa 

går till fastighetskontoret. Idrottsnämnden gör en prioritering 

av vad fastighetskontoret ska göra på anläggningarna. Idrotts-

nämnden fattar sedan beslut om det påslag på hyran som blir i 

och med åtgärden på fastigheten. Idrottsnämnden har kvar en 

relativt stor underhållsbudget. 

 

Ingrid Gyllfors berättar vidare att Lennart Klaesson går över från 

trafikkontoret till fastighetskontorets underhållsenhet från och 

med 1 april under en period av 6 månader. Lennart ska bland an-

nat arbeta med planering för åtgärder och behov för att tillgäng-

lighetsanpassa fastigheterna under de kommande tre åren. Handi-

kapprådet kommer att rådfrågas i detta arbete. 

 

Fastighetskontorets budget för tillgänglighetsfrågor är ca 10  

miljoner kronor per år. Utöver detta tillkommer löpande bygg-

projekt där tillgänglighetsanpassningar är en naturlig del i projek-

teringen. 

 

Bland de större projekten som planeras eller pågår just nu nämner 

Ingrid Gyllfors bland annat handikappbadet vid Stora Sköndal, 

Högdalens sim- och idrottshall, Farsta sim- och idrottshall och 

Västertorps sim- och idrottshall. 

 

Rådet påpekar att det är svårt för personer med astma- eller andra 

andningssvårigheter att nyttja stadens simhallar på grund av klo-

rering av vattnet samt starka dofter i omklädnings- och duschut-

rymmen. Rådet föreslår att fastighetskontoret anpassar någon av 

stadens simhallar så att även personer som är känsliga för dofter 

kan använda dem. Ingrid Gyllfors berättar att av stadens simhal-

lar är Beckomberga sim- och idrottshall den inomhusanläggning 

som har störst fokus på bruk för funktionsnedsatta. Ingrid Gyll-

fors tar med sig frågan om det skulle kunna gå att anpassa Beck-

omberga simhall någon dag i veckan så att även personer som är 

känsliga för starka dofter kan komma dit. 
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§ 10 Bevakningslista 

Sekreterarna meddelar rådet att arvode kommer utgå till rådets 

ledamöter för deltagande i den utbildning i mars månad som sta-

dens funktionshinderombudsman anordnar för handikapprådens 

ledmöter. Punkten stryks därmed från listan. 

 

Rådet önskade bjuda in Ingrid Gyllfors, ny fastighetschef vid fas-

tighetskontoret, för att få information om gränsdragningen mellan 

idrottsförvaltningen och fastighetskontoret avseende idrottsan-

läggningarna. Efter dagens sammanträde där Ingrid Gyllfors del-

tagit stryks punkten från listan. 

 

Rådet vill lyfta frågan om offentliga toaletter i staden. Det är 

önskvärt att det blir fler. Rådet ämnar göra en inventering av hur 

tillgängliga toaletterna är. Sekreterarna har på uppdrag från rådet 

skickat den broschyr som trafikkontoret tagit fram angående sta-

dens offentliga toaletter till rådet. Punkten stryks därmed från lis-

tan. 

  

Rådet vill bjuda in miljöförvaltningens chef Gunnar Söderholm 

under året. Punkten kvarstår tillsvidare. 

 

 

 

§ 11 Övriga frågor 

 

Ledamot Leenu Hernejärvi tog vid ett tidigare sammanträde upp 

frågan om användning av rökmaskiner på teatrar i staden. Röken 

är ett stort problem för astmatiker och andra personer med and-

ningssvårigheter. Rådet ansåg att teatern bör informera om före-

komsten av rökmaskiner i samband med annonsering av arran-

gemanget samt vid försäljning av biljetter. Sekreterarna uppdras 

att undersöka om denna fråga på något sätt berör fastighetsnämn-

dens eller miljö- och hälsoskyddsnämndens ansvarsområden. 

Frågan tas också upp med Astma- och Allergiföreningen av be-

rörd ledamot. 
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Rådet beslutar att flytta rådets planerade möte den 5 december 

2011 till den 28 november 2011. Mötet hålls mellan 14-16 i 

Gamla biblioteket i Tekniska nämndhuset som vanligt. 

 

 

 

 

 

  Vid protokollet 

 

 

 

  Ingrid Mårtenson 


